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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 14. listopadu 2018 v ČRo od 13.00 hod., zasedací 

místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, 

místopředsedové Rady ČRo, Zdeněk Mahdal, Ivan Vodochodský, Petr Arenberger, členové 

Rady ČRo 

Omluveni: Vítězslav Jandák, Tomáš Kňourek, členové Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

 

 

 

1. Zahájení   

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 10. 2018 

 

3. Rozpočet Rady ČRo na rok 2019 

 

4. Návštěva RTVS v Košicích 2. – 4. 12. 2018 

 

5. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ – říjen 2018 

- Různé 

 

6. Volba nové dozorčí komise 

 

7. Stížnosti a podněty posluchačů  

 

8. Různé 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 10. 2018 – předložený návrh zápisu byl bez připomínek. 

 

3) Rozpočet Rady ČRo na rok 2019 – H. Dohnálková seznámila radní s úpravami rozpočtu Rady na rok 

2019, celkově se podařilo rozpočet snížit o 250 000 korun oproti loňskému roku. Proběhla diskuse 

přítomných radních, kteří se shodli na definitivní verzi rozpočtu. V návaznosti na tvorbu rozpočtu zmínila 

v diskuzi předsedkyně Rady možnost iniciovat v následujícím roce semináře na různá podnětná témata, 

aktivní účastníci (hosté, experti atd.) by byli honorování v rámci rozpočtu (z jeho příslušné části na tyto 

záležitosti vyčleněné) formou DPP, ostatní radní s tímto vyjádřili jednotný souhlas.  

 

4) Návštěva RTVS v Košicích 2. – 4. 12. 2018 – H. Dohnálková shrnula účast radních na setkání se 

slovenskou radou v Košicích začátkem prosince, ti radní, kteří poletí letadlem, již mají vystavené letenky, 

ostatní pojedou vlakem. Tajemnici Rady co nejdříve nahlásí termíny konkrétních vlaků, aby mohla zajistit 

jízdenky (předběžně V. Jandák, M. Dittrich a T. Kňourek).  
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J. Vejvoda zahájil debatu ohledně zahraničních cest Rady v příštím roce, radní se shodli na návštěvě Berlína 

a sídla EBU v Ženevě, požádají vedení ČRo o tipy na termíny návštěv. 

 

5) Setkání s vedením ČRo 11.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jiří Hošna, ředitel komunikace 

a vnějších vztahů ČRo 

- Měsíční informace GŘ – říjen 2018 – R. Zavoral k dodanému materiál jen shrnul – v říjnu tohoto roku se 

rozhlas věnoval hlavně volebnímu vysílání ke komunálním a senátním volbám, konec měsíce byl ve znamení 

oslav vzniku republiky, proběhlo mnoho akcí, které rozhlas pořádal, řady z nich se zúčastnili i členové Rady, 

další akce byly z pozice mediálního partnera. Bylo zahájeno celodenní vysílání v regionálním studiu Karlovy 

Vary, kde byli radní také přítomni. J. Vejvoda velmi kladně ohodnotil seriál na stanici Radiožurnál Davida 

Koubka o možných českých kořenech brazilského prezidenta Juscelina Kubitscheka. R. Zavoral doplnil, že 

D. Koubek byl zpravodajem ČRo v Jižní Americe a tomuto regionu se dlouhodobě věnuje. 

 

- Různé – R. Zavoral informoval o harmonogramu projednávání rozpočtu ČRo na rok 2019, návrh by měl 

být k dispozici 20. 11., kdy bude předložen dozorčí komisi Rady ČRo, aby bylo dostatek času na případné 

připomínky před schvalováním, které uskuteční na prosincové veřejné schůzi Rady.  

R. Zavoral se dotázal, zda podklady pro vypracování výroční zprávy za rok 2018 může rozhlas začít 

připravovat podle stejné osnovy jako v minulosti, s čímž předsedkyně souhlasila.  

R. Zavoral informoval o projektu evaluace, který probíhá během listopadu, finální výstupy budou zřejmě 

k dispozici v lednu příštího roku, radní tyto výsledky budou zřejmě zajímat.   

R. Zavoral dále radní informoval o spuštění projektu Ježíškova vnoučata, který měl v loňském roce velký 

úspěch.  

Další informace se týkala jeho setkání s etickou komisí Českého rozhlasu, kde byla diskutována tři hlavní 

témata – alternativní medicína ve vysílání ČRo, bulvarizační tendence zvláště na webu rozhlasu a chování 

zaměstnanců na sociálních sítích.  

Závěrem generální ředitel informoval o aktuálních výsledcích poslechovosti za 2. a 3. čtvrtletí tohoto roku, 

které bohužel nejsou příliš povzbudivé, podle posledního měření spadla celková poslechovost na 21%, což 

je zapříčiněno i letním obdobím, kdy je vždy poslechovost slabší, průměrná doba poslechu klesla o 9 minut, 

klesly i položky v denním poslechu, ztrácel i Radiožurnál a v regionech nejvíce poklesla poslechovost 

v Brně. Celkovou prezentaci poslechovosti za 2. a 3. čtvrtletí 2018 by rád GŘ představil na listopadové 

veřejné schůzi Rady.   

R. Zavoral pozval členy Rady ČRo a dozorčí komise na předvánoční setkání dne 19. 12. 2018 od 18.30 hod, 

které se uskuteční v restauraci U Modré kachničky.  

J. Vejvoda k aktuální poslechovosti uvedl, že se zřejmě jedná o vybočení, ne o dlouhodobý trend. Ohledně 

komentářů na sociálních sítích vyzval i radní, aby byli zdrženliví ve veřejných projevech a navrhl, zda 

chování na sociálních sítích neupravit i v Kodexu Rady.  

M. Dittrich se vrátil k výzkumům evaluace programu a požádal vedení rozhlasu, zda by radní mohli získat 

nějaké výstupy, R. Zavoral navrhl prezentaci na veřejné schůzi buď v prosinci 2018, nebo v lednu 2019, 

písemné výstupy by měly být v půlce prosince tohoto roku.  

H. Dohnálková informovala generálního ředitele o drobných úpravách v návrhu rozpočtu Rady ČRo na rok 

2019. Dotázala se vedení rozhlasu na stav podpisu smluv nového tendru na analýzy pro Radu ČRo, R. 

Zavoral ověří a podá zprávu.  

H. Dohnálková informovala vedení rozhlasu o plánech Rady na zahraniční cesty v příštím roce, radní by rádi 

navštívili Berlín a centrálu EBU v Ženevě, uvažují i o pozvání rady RTVS do Prahy, nebo na festival Prix  

Bohemia Radio v Olomouci, popřípadě i návštěvu jejich bratislavské centrály. R. Zavoral uvedl, že pozvání 

slovenských kolegů do Olomouce není problém, festival bude od 1. do 4. dubna 2019, ideální by bylo pozvání 

spojené se slavnostním závěrečným večerem ve čtvrtek 4. 4., nebo s divadelním představením Dejvického 

divadla, které je plánováno na úterý 2. 4. 2019. Ohledně návštěvy Ženevy by GŘ doporučoval spíše podzimní 

termín, polovina září – říjen. H. Dohnálková a radní ještě zváží termíny setkání a konkrétní termíny domluví 

s RTVS na prosincovém setkání v Košicích.  

H. Dohnálková požádala vedení rozhlasu o exkurzi po budově rozhlasu na Vinohradské, nejen pro novější 

členy Rady, ideálně v prosinci tohoto roku, přesný termín zašle GŘ emailem.  
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Závěrem předsedkyně Rady navrhla, aby radní v únoru 2019 navštívili i studio ČRo Regina Praha 

v pražském Karlíně, a aby se únorová veřejná schůze konala tam, všichni přítomní s tímto návrhem 

souhlasili. 

 

6) Volba nové dozorčí komise – proběhla debata přítomných členů Rady ČRo ohledně složení nové dozorčí 

komise Rady, na jejímž závěru se radní shodli požádat o další spolupráci v DK stávající členy – F. Hejla a 

M. Vícha, návrhy na další kandidáty zašlou radní předsedkyni Rady do 21. 11. 2018, která je postoupí 

tajemnici, aby po jednání Rady 28. 11. 2018 mohly být zaslány zvací emaily na slyšení 12. 12. 2018.  

 

7) Stížnosti a podněty posluchačů – J. Vejvoda společně s předsedkyní Rady připraví návrhy odpovědí ke 

stížnostem na listopadovou veřejnou schůzi a tajemnice je zašle v předstihu radním.  

 

8) Různé – J. Vejvoda navázal na debatu ohledně zahraničních cest Rady v příštím roce, radní se shodli na 

návštěvě Berlína a sídla EBU v Ženevě, dle doporučení generálního ředitele nejlépe v září 2019. Pozvání 

RTVS na festival Prix Bohemia Radio bude ještě doladěno při setkání v Košicích, H. Dohnálková navrhla 

pozvat RTVS i do Prahy na přelomu dubna a května příštího roku.    

 

Radní se shodli zrušit jednání Rady 5. 12. a posunout termín na 12. 12. 2018 s tímto programem:  

10.30 sraz radních, 11.00 prohlídka budovy ČRo, 13.00 pohovory s kandidáty do dozorčí komise.  

 

H. Dohnálková ještě upozornila na nesrovnalosti ve volebním řádu dozorčí komise, o nápravu již před časem 

požádala předsedu DK F. Hejla. Na jednání DK 16. 11. 2018 mu tento úkol připomene a požádá o návrh 

úpravy, aby mohl být volební řád nově schválen před volbou DK v lednu příštího roku.  

  

Byly stanoveny termíny jednání Rady ČRo na první polovinu roku 2019 + plánované akce: 

Leden - 16. 1. a 30.1. 

Únor – 13. 2. a 27. 2. – RS Regina, Karlín 

Březen – 13. 3. a 27. 3. 

Festival Prix Bohemia Radio:  1. – 4. 4. 2019 – možné setkání s RTVS  

Duben – 10. 4. a 24. 4. 

Květen – 15. 5. a 29.5. 

Červen – 12. 6. a 26. 6. 

 

Závěrem proběhla debata ohledně uspořádání seminářů iniciovaných Radou ČRo, ideálním termínem 1. 

semináře by byl začátek roku 2019. Možná témata a termíny radní proberou na zahraniční cestě do Košic 

začátkem prosince.  

 

Zadání analýzy/expertýzy k vysílání stanice ČRo Vltava připravil M. Dittrich, zaměřil se zejména na 

publicistiku stanice. Radní se shodli na finálním textu zadání, rozsahu i ceně (odměně expertům). M. 

Dittrich podklady zašle tajemnici Rady a ta odešle expertům Rady – L. Zemanovi a J. Mikešovi.  

 

H. Dohnálková ještě připomněla analýzu na téma „Co je veřejný zájem“ – prověří ještě korespondenci 

k tomuto tématu a připraví zadání, radní se shodli zadat tuto analýzu expertovi Rady J. Růžičkovi.  

 

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2018 a 2019: 

 

 

Listopad  st 28. 11.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Prosinec  st 12. 12.   10.30 sraz, 11.00 prohlídka ČRo, 13.00 pohovory DK 

 19. 12.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 
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2019 

Leden             st  16. 1.   13.00 jednání předsednictva 

                                                30. 1.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Únor             st  13. 2.  13.00 jednání předsednictva 

  27. 2.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze – RS Regina 

 

Březen           st  13. 3.  13.00 jednání předsednictva 

                                                27. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Duben                     st              10. 4.  13.00 jednání předsednictva 

  24. 4.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Květen         st              15. 5.  13.00 jednání předsednictva 

  29. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Červen                    st              12. 6.  13.00 jednání předsednictva 

  26. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 
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